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Van de voorzitter: 
Bij gemeenteraadsverkiezingen in maart hebben we 
weliswaar onze twee zetels kunnen behouden, maar 
diep in mijn hart had ik op meer gerekend. 
Gelijktijdig ben ik ook wel blij, dat we die twee zetels 
nog steeds hebben, waarvoor dank aan alle kiezers.  
De afgelopen jaren – in de coalitie met SGP/CU en het 
CDA (en de eerste twee jaar ook met PRO erbij) – 
verhuisden helaas Anton Huizer en Jennifer Lanser 
naar een andere gemeente, waardoor Ben van der 
Plas de nieuwe fractievoorzitter werd en ikzelf de 
nieuwe afdelingsvoorzitter. 
Ook ons voormalige gemeenteraadslid Gökhan Torun 
heeft begin dit jaar laten weten, dat hij – vanwege 
drukke werkzaamheden – niet meer beschikbaar was 
om een tweede periode als raadslid te vervullen. 
Jammer, maar begrijpelijk, want raadslid-zijn vergt 
immers veel (vrije) tijd. En uiteraard een woord van 
dank aan Gökhan voor zijn inspanningen en inzet als 
raadslid gedurende de afgelopen vier jaar. 
 
Omdat de kern van onze partij inmiddels vrij klein is 
geworden (met een vrij hoog leeftijds-gemiddelde), 
heeft het bestuur en fractie zich voorgenomen om 
daar wat aan te doen.  
Niet alleen wijzelf moeten zichtbaarder en actiever 
worden, maar ook willen we de binding met en 
betrokkenheid van de leden wat proberen op te 
krikken.  
 
Een eerste aanzet daarvoor is deze Nieuwsbrief, die 
we twee- of drie-maandelijks naar onze leden rond 
willen sturen en waarvoor leden ook zelf kopij en 
“stukkies” of onderwerpen aan kunnen dragen. 
De contactgegevens vindt u onderaan deze eerste 
nieuwsbrief. 
 
Inmiddels hebben we ook het schema van de fractie-
vergaderingen wat meer gestructureerd en willen we 
– net zoals dat jaren geleden door iedereen normaal 
werd gevonden – ook alle leden daar meer bij 
betrekken. 
 
Kortom, als lid bent u van harte welkom om deze 
fractievergaderingen bij te wonen, mee te praten, uw 
mening te geven over bepaalde onderwerpen, terwijl 
u – andersom – veel kennis en achtergronden opdoet 
over onderwerpen, die in onze gemeente spelen. 

Kleine en grote onderwerpen, zoals b.v. warmtenet, 
woningbouw, sociale regelingen, PFAS-uitstoot en 
vervuiling, et cetera. 
 
In de nieuwsbrief willen we de vastgestelde vergader-
data van de fractie voor de komende drie maanden 
gaan vermelden; vanwege het komende zomerreces 
is het dit keer maar een kort lijstje, als volgt: 

- Woensdag 24 augustus 2022 
- Woensdag 31 augustus 2022 
- Woensdag 7 september 2022 
- Woensdag 14 september 2022 
- Woensdag 21 september 2022 
- Woensdag 28 september 2022 

 
Aanvangstijd van alle vergaderingen is in principe 
19:30 uur en ze vinden plaats in de PvdA fractiekamer 
van het Raadhuis op het Dr. Langeveldplein. 
 
Nogmaals, u bent van harte welkom en schroom niet 
om vrienden of bekenden, die overwegen lid te 
worden van onze partij, mee te nemen om “sfeer te 
proeven”. 
 
We gaan in elk geval met frisse moed beginnen aan 
de komende gemeenteraads-periode tot 2026, waar 
onze fractieleden zonder twijfel nog veel van zich 
zullen laten horen. 
 
Mede namens hen en het bestuur wens ik u voor nu 
een prettige vakantie toe, geniet ervan en blijf 
gezond! 
 
Joop Keesmaat, 
Afdelingsvoorzitter 
 
Van de fractievoorzitter: 
Op 16 maart waren de gemeenteraadsverkiezingen. 
Na een kort maar effectief informatieproces en 
voortvarende coalitieonderhandelingen kon op 10 
mei het nieuwe college worden geïnstalleerd. Dit keer 
drie heren in pak, met stropdas. En daarna werd het 
stil. Althans: zo leek het. Want na een wat aarzelende 
start lijkt de nieuwe raadsperiode nu toch echt op 
gang te zijn gekomen. We staan voor belangrijke 
keuzes. Zo is de gemeenteraad gevraagd te kiezen 
voor geothermie om de huizen die zijn aangesloten 
op het warmtenet te verwarmen.  
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Geothermie (of aardwarmte) is een milieuvriendelijke 
energiebron die ook nog eens binnen de eigen 
gemeentegrenzen aanwezig is.  
Hiermee wordt een belangrijke stap gezet in het 
verminderen van de CO2- uitstoot en worden we 
minder afhankelijk van fossiele brandstoffen zoals 
aardgas. 
Ook wordt een volgende stap gezet in het 
Programmaplan Ruimtelijke Vernieuwing. Dat moet 
er uiteindelijk toe leiden dat ons dorp beter ontsloten 
wordt, dat er woningen worden bijgebouwd (wat ons 
betreft vooral betaalbare!) en dat er een goede 
verbinding komt met het gebied ten noorden van de 
spoorlijn. 
De Partij van de Arbeid is altijd tegen bouwen ‘over 
het spoor’ geweest. Maar tijden veranderen. Je kunt 
gerust stellen dat er in ons land sprake is van 
behoorlijke woningnood, vooral in het betaalbare 
segment. Ook staan we voor grote opgaven op het 
gebied van klimaatadaptatie, energietransitie en 
duurzaamheid. Ook Sliedrecht moet bijdragen aan 
een oplossing voor deze problemen, daar valt niet 
aan te ontkomen.  
In ons verkiezingsprogramma hebben we daarom ook 
geschreven dat er binnenkort misschien keuzes 
moeten worden gemaakt die we ons -pakweg- tien 
jaar geleden nog niet konden voorstellen. En dat dit 
vraagt om een heldere en realistische blik. 
Dat is ook de manier waarop we met deze 
vraagstukken om zullen gaan. Op dit moment is het 
proces nog in een verkennende fase, maar stap voor 
stap zullen de plannen concreter worden en zal 
blijken wat er wel mogelijk is en wat niet. Op dat 
moment zullen we alles kritisch, maar constructief en 
in samenhang met elkaar bekijken en ons oordeel 
vormen. 
Inmiddels is het zomerreces aangebroken. Een 
welkome onderbreking van de politieke waan van de 
dag en een mooi moment om de vermoeide geest 
weer even tot rust te laten komen. Lekker een paar 
weken naar het land waar de boeren áltijd boos zijn 
en je het niet merkt als de vlag op z’n kop hangt.  
In september gaan we weer verder. Op 6 september 
is de eerstvolgende oordeelsvormende raad en op 12 
september een beeldvormende vergadering over het 
PFAS-dossier. Van harte aanbevolen!   
 
Ben van der Plas 

Van het PFAS en Chemours front: 
Bekend is, dat de Partij van de Arbeid zich al jarenlang 
inspant om de uitstoot van de kankerverwekkende 
PFAS stoffen uiteindelijk tot nul te reduceren.  
Al sinds de jaren zestig van de vorige eeuw heeft 
Chemours hele grote hoeveelheden van die zeer 
zorgwekkende stoffen (ZZS) rechtstreeks geloosd in 
water en lucht.  
Inmiddels wordt steeds duidelijker, dat het gevaarlijk 
is voor mens, dier en milieu, dus wij blijven bij ons 
standpunt “Nul uit de Pijp”.  
Zover is het nog niet, maar de afgelopen tien jaar 
heeft Chemours hun uitstoot gelukkig al een heel stuk 
teruggedrongen. Volgens hun eigen berichtgeving 
inmiddels meer dan negentig procent en er zijn geen 
redenen om daaraan te twijfelen, maar het is nog 
steeds geen nul. 
Inmiddels ontstaat er – mede dankzij onze 
inspanningen – steeds meer aandacht voor dit grote 
lozingsprobleem en de schadelijke gevolgen voor de 
gezondheid. PFAS tast het immuunsysteem van de 
mens aan, waardoor je minder weerstand krijgt voor 
ernstige ziektes, terwijl ook een aantal kankersoorten 
direct in verband gebracht wordt met PFAS. 
 
Inmiddels heeft onze gemeente, samen met 
Zwijndrecht, Molenlanden, Papendrecht en 
Dordrecht, formeel en stevig bezwaar gemaakt bij de 
provincie en de DCMR tegen hun voornemen om 
Chemours, Dupont en Dow wederom vergunning te 
verstrekken om deze stoffen te lozen in lucht en 
water. Gelukkig wel met grote beperkingen en in 
kleine hoeveelheden, maar opvallend is dan weer, dat 
er apart vergunning wordt verleend om ruim 30 kilo 
zgn. PFIB te lozen. Dat staat niet bij de PFAS stoffen, 
maar is wel degelijk een soortgelijke Perfluor-
verbinding; zeer gevaarlijk en evenzo zorgwekkend en 
door Prof. Dr. Jacob de Boer van de Vrije Universiteit 
Amsterdam ooit vergeleken met mosterdgas. 
 
Niet voor niets heeft de European Food Safety 
Authority – door voortschrijdend inzicht – de  
maximale grenswaardes van PFAS met het 
tienvoudige verlaagd. Was vroeger een nog ruim 70 
microgram per kilo grond of liter water nog net 
binnen de marges, sinds vorig jaar is dat nog maar 7 
microgram per kilo. 



NIEUWSBRIEF  
Partij van de Arbeid - Sliedrecht 
Editie Juni/Juli 2022 – Nr. 1 
 
  

 pag. 3 

Het RIVM in Nederland heeft deze verscherpte grens-
waardes overgenomen en vastgelegd in een zgn. 
“tijdelijk handelingskader”, waaraan gemeentes 
dienen te voldoen. 
Kortom, waakzaamheid blijft geboden en dus blijven 
wij ageren en protesteren tegen die uitstoot. 
 
Begin September 2022 wordt er – mede op verzoek 
van de PvdA – een speciale raadsvergadering aan dit 
onderwerp gewijd. Niet alleen over de uitstoot zelf, 
maar ook over wat er wel mag en moet gebeuren met 
grond of water, wat meer dan de toegestane 
grenswaardes aan PFAS bevat. 
Hiervoor hebben wij – PvdA Sliedrecht – de eerder 
genoemde “expert-op-dit-gebied” Prof. Jacob de 
Boer van de Vrije Universiteit Amsterdam 
uitgenodigd om niet alleen zijn mening daarover te 
geven, maar ook een stuk voorlichting over de 
gevolgen, hoe er mee om te gaan. En uiteraard 
beantwoord hij vragen van geïnteresseerde 
raadsleden. 
 
Om dat te volgen hoeft u niet persoonlijk naar de 
raadsvergadering te komen, maar kan u dat t.z.t. ook 
vanachter uw computerscherm rechtstreeks volgen 
of terugkijken via de gemeenteraads-website 
https://raad.sliedrecht.nl/  
 
Inmiddels speelt het PFAS probleem o.a. ook in Italië, 
in Frankrijk bij Lyon en zeker ook in België bij 
Antwerpen, waardoor ook bodem en water in 
Zeeland ernstig met PFAS vervuild is. 
 

Kortom, een internationaal, Europees probleem en 
op woensdag 6 juli 2022 zijn enkele betrokken  
actievoerders uit eerder genoemde landen in gesprek 
gegaan met de twee vicevoorzitters  van het Europese 
Parlement.  
Dat gesprek vond plaats in het gebouw van het 
Europees Parlement in Straatsburg, Frankrijk, 
waarvoor ook onze voorzitter Joop Keesmaat werd  
uitgenodigd om in zijn beste Frans, Duits en Engels 
ons specifieke PFAS-probleem ook Europees onder de 
aandacht te brengen. 
 
Een verslag van dat bezoek en gesprek kunt u 
terugvinden op de websites van Sliedrecht24 en Het 
Kompas via de volgende links: 
https://sliedrecht24.nl/keesmaat-praat-met-leden-
europees-parlement-over-pfas-verbod/ 
en 
https://www.hetkompassliedrecht.nl/lokaal/maatsc
happelijk/839188/joop-keesmaat-in-gesprek-met-
europarlementariers-in-straatsburg 
 
 
Mocht u zelf artikelen of kopij hebben voor de 
volgende nieuwsbrief van half-september 2022, dan 
zijn die van harte welkom.  
U kunt uw tekstbijdragen per e-mail verzenden naar 
 Sliedrecht.PvdA@gmail.com.  
 
Tot slot wensen de fractie van de Partij van de Arbeid 
en het bestuur u allen een prettige vakantie in goede 
gezondheid toe.  

COLOFON: 
Drie maandelijkse uitgave, samengesteld door bestuur, fractie en leden van de Partij van de Arbeid – Sliedrecht. 
Namen en contact-gegevens, als volgt:  
 
Bestuur: 
Joop Keesmaat voorzitter Telefoon 0653-154986  E-mail keesmaatmaritime@gmail.com 
Jos van Gameren penningmeester Telefoon 0000-000000  E-mail javg48@hotmail.com  
Ria van Gameren Secretaris Telefoon 0645-206776 E-mail fam.van.gameren@zonnet.nl  
 
Gemeenteraadsfractie: 
Ben van der Plas fractievoorzitter Telefoon 0683-173220 E-mail benvanderplas@hetnet.nl    
Anja Dubbeldam raadslid  Telefoon 0615-873511 E-mail anjavanbeest@live.nl  
Esther Gruppen burgerraadslid Telefoon 0614-314913 E-mail esther@administratiekantoorkop.nl  
 
Partij van de Arbeid Sliedrecht: 
Website    https://sliedrecht.pvda.nl  
Facebook    https://www.facebook.com/pvda.sliedrecht  
E-mail    Sliedrecht.PvdA@gmail.com  


